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DAGSORDEN 
 

 

1. Indlæg fra Sti-udvalget  
og Anne-Vibe Jensen (Billund Kommune) 

Anne-Vibe og Sti-udvalget giver en opdatering på sti-projektet i og 
omkring Hejnsvig. 
 
Anne-Vibe deler en revideret præsentation med nye tanker 
omkring ide og eksekvering. 
Det oprindelige oplæg var bygget ud fra tidsportaler. Men efter et 
revideret budget udarbejdes projektet nu i stedet med tidsbilleder 
(som er en mindst lige så attraktiv og positiv ide). Oplægget er 
skitseret af landskabsarkitekt, Ingrid. 
 
Det er planen, at lydfortællinger skal afspilles via en gratis app 
”YouSeal”. Denne skal brugere så downloade for at få den fulde 
oplevelse.  
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Der planlægges i alt 5 lokationer med tidsbilleder. 
 
”Tidsrejsen – Hejnsvig til alle sider” 

- Hedens skurke og helte 
- Københavnerens mission 
- Krigens pris 
- Byens sjæl (fra oldtid til nutid) 
- Fremtidens håb 

 
Penge til lydfortællinger er tildelt fra regionen. Betinget af at det 
samlede projekt etableres. 
Skal det være turistvenligt? Lydfortællinger i flere forskellige 
sprog? Evt. samarbejde med Turist Trekanten? Anne-Vibe 
undersøger muligheder. 
 
Mulighed for, at projektet kan udvide og udvikle sig over tid i takt 
med, at projektet færdiggøres. (her kan der søges forskellige 
tilskud fra diverse puljer). 
 
Oprindelige budget:7,6 mio 
Nyt revideret budget: 3.3 mio 
 
Der er allerede allokeret en del af budgettet. 
Der ansøges stadig. Der er ansøgt hos Hedeselskabet (forventet 
svar i uge 50). Der ansøges Ole Kirks Fond). Andre fonde: 
Augustinusfonden (foreløbigt afslag), Nordlys Vækstpulje m.fl. 
 
Dette er en oplagt mulighed for at ansøge Landdistriktspuljen. 
Dette skal prioriteres hurtigst muligt (næste BLDR-møde er den 
29/11), hvis det skal nå at medtages i indeværende pulje. 
 
Der er bevilget 30.000 kr. pr. år til vedligeholdelse fra Billund 
Kommune. 
 
Positiv erfaring fra Filskov i forhold til lokal opbakning til placering 
af skulpturer. 
 
Estimeret tidsplan: 
2023 
Uge 50 svar fra Hedeselskabet 
Uge 45-50: Ansøgning til Ole Kirks Fond 
 
2024 
Januar: Lea er retur fra barsel og tilbage på projektet (Forventet 
svar fra OKF) 
Marts: Evt. ny ansøgning til Nordlys 
April: Evt. ny ansøgning til Augustinusfonden 
Juni: Svar fra de sidste fonde 
 



Gitte og Anne-Vibe udarbejder ansøgning til Landdistriktspuljen 
hos BLDR. 
 

2. Bordet rundt 
 

Erik: Erhvervsforeningen 
- 25 år jubilæum fejret 
- Generalforsamling afholdt og bestyrelsen har konstitueret sig 
- Søren Høeg er ny repr. for Erhvervsforeningen 
- Snak om kurv til nye tilflyttere – god stemning for det 

Karsten: Donslund 
- Afventer stadig kommunal sagsbehandling ift overdragelse af 

skolen – skøde mv 

 
Mads: HIF 
- 
 
Per: Ældrerådet 
- Tur til Grønhøj Kro – også med deltagelse af ældre fra Kroager  
- Arrangement med sang og musik m. Jodle Birges søn, som 

underholdt 2 timer 
- Er ved at planlægge næste års aktiviteter 
- Banko i dag, hvor 48 deltog 

 
Rene: Borgerforeningen 
- Planlægger juleoptog, starter i år ved torvet 

 
Steen: Skolen 
- NY skole præsenteret 
- Implementering af Playful Learning går godt 
- Skolefest med stort fremmøde afholdt i uge 41. 
- 9.kl. på succesfuld tur til Berlin 
- Seneste karakteropgørelse viser, at Hejnsvig Skole klarer sig 

godt – og kun én skole i kommunen klarer sig bedre. 
- Skolen har 50 års jubilæum i 2024, og bestyrelsen ønsker at 

fejre det. 
 

Torben: Frit mandat 
- Møde i BLDR d. 29/11 

 
Kim: Kirken 
- Intet nyt 
 

3. Orientering ved formanden 
 

- Terrasse er færdig og indviet 
- Møde i udviklingspuljen – 2 ansøgninger 

o Fitness HIF har søgt 181500. Der er bevilget 100.000 kr 
o Jagtforening har søgt 18000 – tilskud til veste  -Der er 

bevilget 250kr/vest – 6000 kr. i alt 



- Fitness har haft en hård fødsel – udfordringer med koder, 
instruktører, maskiners holdbarhed. Men nu kører det 
heldigvis bedre. 

- BLDR ansøgning til mødet d. 29/11 vedr. stiprojekt 

 
4. Økonomi Gitte: 

- Uacceptabelt at økonomi ikke er gennemgået, at der ikke 
meldes afbud eller gives svar, hvis man ikke kommer 

5. Mødedatoer for 2023 Følgende mødedatoer aftalt: 
- 2/11 kl. 19 
- 21/11 årsmøde kl. 19 (ny dato: 30/11 kl. 19.00) 
- 8/1 kl. 19 
 

6. Evt.  o Infotavle (Steen) – Steen arbejder videre og præsenterer 
noget senere 

o Indkaldelse til årsmøde (Gitte) – ingen avisannonce. Gitte 
udarbejder annoncetekst. 

o LAG midler (alle) – opfordring til at sparre omkring 
projekter og ansøgninger 

o BLDR-pulje? (alle) 
o Infoskærm og Bynettet (Gitte) – Dorte Brødsgaard stopper 

pr. 1/12.   
o Status på udviklingspulje (Mads) 
o Planer for nedrivningsgrund på Bredgade? (Birthe): Hus på 

Bredgade rives ned – ved ikke hvornår. Det skal ikke 
bebygges igen. Lokalråd bliver bedt om input til brug af 
grunden. Muligheder for grøn oase/opholdssted. 
Lokalrådet kontaktes. 

o Status på budgetbehandling (Majbritt/Birthe/Bjarne):   
o Tandpleje/donslund forsamlingshus 
o Plejecenter besparelser 
o Ny skole 
o 1,6 mio til fleksible undervisningsformer – tiltænkt små 

skoler 
o Legeplads 3,1 mio – Hejnsvig står næst efter 
o Projektering i gang vedr. cafeteria-grunden. Det kører 

nu, efter at have lagt stille ½ års tid. Boligforening har 
været tæt på at bakke ud af projektet. 

o 8 byggegrunde – Bjarne og Birthe kan undersøge 
status 

o Udviklingsplan for Hejnsvig (Majbritt). Kan søge om tilskud 
til ny udviklingsplan i BLDR. 

o Byggegrunde (Majbritt): Følgende bemærkning er indgivet 
fra Birthe efter mødet: Jeg har fået svar vedr. 
byggegrunde. Man har en forventning om at der vil 
være grunde klar til salg omkring sommerferien. 
Lige nu sidder man og afventer en udtalelse fra skat 
på den ene ejendom, så det er lidt afhængig af hvor 
lang tid det tager at få den i hus. 



o Udviklingspulje fordeling af medlemmer ifht. Foreninger. 
Der opleves en skæv fordeling ift stemmemajoritet, og der 
blev drøftet forskellige muligheder. Skal til afstemning på 
årsmødet. Ide: Hvis en af lokalrådets repræsentanter i 
Udviklingspuljen repræsenterer egen forening ved en 
ansøgning til puljen, bliver man inhabil og der indtræder 
en stedfortræder.  

o Ros til fitness. Rene oplever det fungerer godt. 
 

 
 
 
 
 
 


